                                            GOLDEN DREAMS
                                                (after S.Leacock)
       One day I went into a bookshop to have a look at some new books.

      The manager of the bookshop, Mr. Brickhill, led me to the back of the shop where, he said I could find some books that could interest me.

      When I wanted to look through them, I saw Mr. Brickhill at work with his customers.

      When I first looked up, a fashionably dressed woman was beside him and    Mr. Brickhill showed her a book.

       “Are you quite sure it’s his latest? ”  the lady said to Mr. Brickhill.

       “Oh, yes, Mrs. Jackson, “ answered the manager. “ This is Mr. Slush’s

latest book. Everybody wants to have it. It’s a wonderful thing. Some people think it’s the most wonderful book of the season.”

        I looked at the title; it was “Golden Dreams”. Mrs. Jackson bought it.

        Another  lady entered the bookshop. She was in mourning and asked the manager to show her some new books.

        “Here’s a fine thing, madam, “Golden Dreams”, a very fine story; the critics say that it’s one of the finest things of Mr. Slush. It’s a love story. My wife read it only last night. The main character, a girl, was very unhappy.”

         The lady bought the book and left the shop.

         “Have you any good light reading  for holiday time?” asked the next customer.

         “Yes,” said Mr. Brickhill, “here is ‘Golden Dreams’, the most humorous book of the season. I laughed all the time when I read it.”

          The lady paid for the book and  went out.

          And each customer who entered the shop went away with ‘Golden Dreams’. To one lady the manager sold ‘Golden Dreams’ as holiday reading, to another as a book to read after a holiday. One customer bought it to read on a rainy day and another as the right book for a fine day.

           Before leaving the bookshop I went up to the manager and asked: 

           “Do you like that book yourself?”

           “Oh!” said the manager, “I’ve no idea what it’s about, I’ve no time to read every book I sell.”

           “And did your wife really like the book?”

           “I’m not married, sir,” answered the manager.

                                                 Золотые мечты

     В один из дней я пошел в книжную лавку присмотреть какие-нибудь новые книги.

     Менеджер книжного магазина, мистер Брикхилл, провел меня в конец зала где, он сказал, что я смогу найти книги, которые могут меня заинтересовать.

     Когда я хотел посмотреть их, сквозь книги я увидел мистера Брикхилла за работой с его покупателями.

      Когда я впервые посмотрел вверх, то модно одетая женщина стояла с ним, и мистер Брилхилл показывал ей книгу.

      «Вы действительно уверены, что это новинка?» сказала дама мистеру Брилхиллу.

       «О, да, миссис Джексон», ответил менеджер. « Это последняя книга мистера Слаша. Все хотят иметь её. Это чудесная вещ. Некоторые люди думают, что это самая чудесная книга сезона».

       Я посмотрел на название: книга была «Золотые мечты». Миссис Джексон купила её.

       Другая  леди вошла в книжный магазин. Она была в печали и попросила менеджера показать ей какие-нибудь новые книги.

       « Вот, это хорошая вещ, мадам «Золотые мечты», очень хорошая история; критики говорят, что это одна из лучших  вещей мистера Слеша. Это любовная история. Моя жена, вот только вчера вечером прочитала её. Главная героиня, девушка, была очень несчастна».

        Женщина купила книгу и покинула магазин.

        «Есть у вас что-нибудь из легкого чтения для свободного времени?» спросил следующий клиент.

        «Да», сказал мистер Брикхилл, « вот, ‘Золотые мечты’, самая юмористическая книга сезона. Я смеялся все время, пока читал её».

        Покупательница заплатила за книгу и вышла.

        И  каждый покупатель, вошедший в магазин, выходил из него с  

“Золотые мечты“. Для одной женщины менеджер продал ‘Золотые мечты’, как для чтения на выходных, для другой, как книгу для чтения после праздников. Один покупатель купил книгу читать в дождливый день, а другой как правильную книгу на хороший день.

        Перед тем как покинуть книжную лавку, я подошел к менеджеру и спросил:

        «Вам самому та книга нравится?»

        «О,» сказал менеджер, «я не имею малейшего представления о чем она, у меня нет времени читать каждую книгу, что я продаю.»

        «А вашей жене действительно понравилась книга?»

        « Я не женат, сер, » ответил менеджер.»
